
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej (188.) 

oraz Komisji Środowiska (99.) 
w dniu 6 sierpnia 2014 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 60. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o bateriach i akumulatorach oraz niektórych innych ustaw.



(Początek posiedzenia o godzinie 20 minut 03)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodnicząca Komisji 
Środowiska Jadwiga Rotnicka)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Szanowni Państwo, jesteśmy w komplecie.
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Samorządu 

Terytorialnego i Administracji Państwowej oraz Komisji 
Środowiska, na którym mamy zaopiniować, przyjąć lub 
odrzucić, poprawki złożone w czasie sesji plenarnej do 
ustawy o zmianie ustawy o bateriach i akumulatorach oraz 
niektórych innych ustaw.

Ja złożyłam dzisiaj dwie poprawki. Moim zdaniem są 
one bardzo drobne, ale wymagają państwa oceny.

Bardzo proszę pana legislatora, żeby zechciał odczy-
tywać kolejne poprawki, a Wysokie Komisje o to, aby ze-
chciały je przegłosować.

Bardzo proszę.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Mirosław Reszczyński, Biuro Legislacyjne.
Czytam zgodnie z kolejnością zestawienia. Poprawka 

pierwsza: w art. 1 w pkcie 2 w lit. a, w pkcie 5a po wyrazach 
„państwa niebędącego” dodaje się wyraz „państwem”. Jest 
to poprawka stricte redakcyjna, ujednolicająca terminologię 
ustawy. Jest to poprawka omawiana już przez Wysokie 
Komisje w trakcie pierwszego czytania. Tak jak mówię, 
ma ona charakter stricte redakcyjny.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (15)
Jednogłośnie za.
Dziękuję bardzo.
Poprawka druga.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Treść poprawki drugiej: w art. 1 w pkcie 12 w lit. d, 

w ust. 5a wyrazy „0,05 zł” zastępuje się wyrazami 
„0,03 zł”.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Co na to strona rządowa?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Janusz Ostapiuk:

Nie wnosimy uwag, tak jak mówiłem podczas posie-
dzenia.

(Wypowiedzi w tle nagrania)

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

…Ta poprawka jest nowa, nie było jej na poprzednim 
posiedzeniu.

Kto z państwa jest za przyjęciem tej poprawki? (14)
Kto jest przeciwny? (1)
Kto wstrzymał się od głosowania? (0)
Dziękuję bardzo.
Poprawka została zaakceptowana.
Poprawka trzecia.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:

Treść poprawki trzeciej: w art. 1 skreśla się pkt 20. 
Poprawka eliminuje przepis usuwający z ustawy o bate-
riach i akumulatorach obowiązek uzyskiwania pozwolenia 
zintegrowanego przez prowadzącego zakład przetwarzania 
zużytych baterii lub zużytych akumulatorów. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dziękuję.
Ona też była ostatnio przegłosowywana.
Panie Ministrze?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Janusz Ostapiuk:

Nie wnosimy uwag.
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Kto z państwa jest za przyjęciem poprawek? (14)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto wstrzymał się od głosowania? (2)
Dziękuję bardzo.
Poprawka piąta.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:

Treść poprawki piątej: w art. 2 w pkcie 1 w lit. b, 
w pkcie 8b wyrazy „wpisów w sprawach prowadzo-
nych przez Głównego Inspektora Ochrony Środowiska 
przed sądami administracyjnymi” zastępuje się wyrazami 
„wpisu w postępowaniach przed sądami administracyj-
nymi, w których uczestniczy Główny Inspektor Ochrony 
Środowiska”. Jest to poprawka redakcyjna. Ma ona na 
celu dostosowanie redakcji przepisu do redakcji stoso-
wanej w ustawie – Prawo o postępowaniu przed sądami 
administracyjnymi, która w tym zakresie jest aktem pod-
stawowym. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Dziękuję.
Kto z państwa…
Panie Ministrze?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Janusz Ostapiuk:

Nie mamy uwag.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:

Nie ma uwag.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki? (16)
Jednogłośnie za.
Dziękuję uprzejmie.
I wreszcie poprawka siódma…
(Wypowiedzi w tle nagrania)
A nad szóstą głosowaliśmy?
(Głos z sali: Nad piątą i szóstą…)
No tak, razem. To wyklucza głosowanie nad poprawką 

siódmą, bo tamte poprawki zostały przyjęte.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Wobec tego wszystkie głosowania są za nami.
Pozostanę sprawozdawcą już do końca prac nad ustawą.
Dziękuję państwu bardzo.
Zamykam posiedzenie obydwu komisji.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Kto z państwa jest za? (15)
Poprawka została przyjęta jednogłośnie.
Kolejna poprawka, czwarta.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
Jest tu zastrzeżenie, że nad poprawką czwartą i szóstą 

należy głosować łącznie. Ja pozwolę sobie odczytać oby-
dwie poprawki.

Poprawka czwarta dotyczy art. 1. Po pierwsze, 
w pkcie 21 w lit. a ust. 2 otrzymuje brzmienie: zużyte ba-
terie samochodowe kwasowo-ołowiowe, zużyte akumu-
latory samochodowe kwasowo-ołowiowe, zużyte baterie 
przemysłowe kwasowo-ołowiowe lub zużyte akumulatory 
przemysłowe kwasowo-ołowiowe poddawane są przetwa-
rzaniu wyłącznie w zakładzie przetwarzania prowadzącym 
również recykling ołowiu i jego związków oraz tworzyw 
sztucznych lub elektrolitu. Po drugie, w pkcie 37 w pole-
ceniu nowelizacyjnym wyrazy „art. 99a–99c” zastępuje 
się wyrazami „art. 99a i art. 99b” i skreśla się art. 99c. Po 
trzecie, w pkcie 40 w lit. a, w ust. 1 i 2 wyrazy „art. 97–99c” 
zastępuje się wyrazami „art. 97–99b”.

Poprawka szósta: w art. 20 w pkcie 2 wyrazy „pkt 21 
lit. a oraz pkt 37 w zakresie art. 99c, które wchodzą w życie” 
zastępuje się wyrazami „który wchodzi”.

Celem tych poprawek jest przywrócenie regulacji, zgod-
nie z którą przetwarzanie zużytych baterii lub zużytych 
akumulatorów dopuszczalne jest wyłącznie w zakładach, 
w których prowadzony jest również recykling ołowiu 
i jego związków oraz tworzyw sztucznych lub elektroli-
tów. Dziękuję.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję bardzo.
Panie Ministrze?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Janusz Ostapiuk:
Mówiłem o tym na poprzednich posiedzeniach. 

Ponieważ jest to niezgodne z tekstem przyjętym przez 
Radę Ministrów, muszę wyrazić swoje zdanie, przedstawić 
stanowisko rządu – chcielibyśmy to utrzymać w formie 
zmienionej, likwidując tę nadregulację.

Przewodnicząca Jadwiga Rotnicka:
Dziękuję.
Dodam tylko, że komisje przyjęły to na ostatnim posie-

dzeniu. Chodzi o niedopuszczanie do liberalizacji przepi-
sów w zakresie ochrony środowiska.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 20 minut 10)
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